

Składki na ubezpieczenie społeczne w 2008 roku

	Składka pracodawcy	Składka pracownika	Razem
Ubezpieczenie emerytalne*	9,76 proc.	9,76 proc.	19,52 proc.
Ubezpieczenie rentowe*	4,50 proc.	1,50 proc.	6,00 proc.
Ubezpieczenie chorobowe	—	2,45 proc.	2,45 proc.
Ubezpieczenie wypadkowe**	0,67 – 3,60 proc.	—	0,67 – 3,60 proc.
Fundusz Gwarantowanych Świadczeń Pracowniczych	0,10 proc.	—	0,10 proc.
Fundusz Pracy	2,45 proc.	—	2,45 proc.
Razem	17,48 – 20,41 proc.	13,71 proc.	31,19 – 34,12 proc.

* Roczna podstawa wymiaru składek na ubezpieczenia emerytalne i rentowe w danym roku kalendarzowym nie może być wyższa od kwoty odpowiadającej 30-krotności prognozowanego przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego w gospodarce narodowej na dany rok kalendarzowy, określonego w ustawie budżetowej, ustawie o prowizorium budżetowym lub ich projektach (na 2008 r. wynosi ona 85 290 zł).

** Składka na ubezpieczenie wypadkowe zależy od rodzaju działalności pracodawcy określonej przez numer statystyczny REGON. Dodatkowo ubezpieczenie zdrowotne – składka w wysokości 9 proc. Składka na ubezpieczenie zdrowotne w wysokości 7,75 proc. podstawy wymiaru jest odliczana od zaliczki na podatek. W związku z powyższym 1,25 proc. składki na ubezpieczenie zdrowotne ma wpływ na dochód netto pracownika.